



中国科技核心期刊
华东地区优秀期刊

2023
总第42卷
03

中国标准连. ISSN 1009-0177
续出版物号: CN 31-1513/TQ
邮发代码: 4-652
官方网址: www.jsjs1982.com

净水技术®

Water Purification Technology

鲁西南平原风貌
——菏泽七里河

[大家之言]

孙文俊 等:

紫外线技术在我国城镇给排水处理中应用的挑战和趋势

[封面文章]

鲁西南黄河冲积平原浅层地下水的环境背景值

ISSN 1009-0177



9 771009 017238

主管: 上海市科学技术协会
主办: 上海市净水技术学会
上海城市水资源开发利用国家工程中心有限公司
学术支持: 上海市政工程设计研究总院(集团)有限公司
同济大学环境科学与工程学院



净水万事屋



净水技术

大家之言

紫外线技术在我国城镇给排水处理中应用的挑战和趋势 孙文俊, 吕东明(01)

净水技术前沿与热点综述

水热生物炭基材料催化活化过氧单硫酸盐去除水中难降解有机物的研究进展 王悦, 包雨婕, 仇雁翎, 等(07)

磺酸基改性聚酰胺薄层复合膜的研究进展 岑奇杭, 刘彦伶, 夏圣骥(18)

污水处理厂碳中和运行技术研究进展 王京凡, 杨庆, 刘秀红, 等(28)

化感物质抑制藻类过度繁殖的机理及效能研究进展 任媛媛, 刘成(39)

城镇污水生物脱氮除磷研究进展 刘丽娅, 刘丹丹, 莫华荣, 等(49)

水源与饮用水保障

基于水龄的陈行水库流场特征分析 陈思绪, 崔婧媛, 黄熠丽, 等(60)

鲁西南黄河冲积平原浅层地下水的环境背景值 徐雄, 肖培平, 孙艳亭, 等(67)

综合水质指数法在上海水源水库水质评价中的应用 夏樱(75)

污水处理与回用

MWNTs/Bi₂WO₆-TiO₂ 光催化降解土霉素的性能及机理 张伟, 俞龙, 舒金锴(81)

ZnAl-LDHs 覆膜改性湿地基质强化氮磷吸附性能 丁子杰, 底松, 陶正凯, 等(88)

尾水湿地系统中污染物去除过程及微生物群落结构分析 夏绍凤, 薛竣, 高文乔, 等(97)

硅藻土基复合粉末载体在城镇污水处理中的应用 颜加兴, 顾群, 邓宇, 等(106)

工业水处理

气浮+UASB+两级 AO 组合工艺对肠衣废水处理的工程应用 李美, 支尧, 王小飞, 等(113)

水解酸化/改良芬顿技术在印染工业废水处理厂的设计应用 赵红兵, 陈黎明, 詹键, 等(120)

浓盐水深度处理及零排放资源回收 王强, 韦凤密, 李雅, 等(127)

其他水系统研究与应用

排水管道缺陷成因分析及修复方案选择 王海蓝, 陈威, 王万琼(136)

生物滞留池中 6 种植物的氮磷吸收动力学特征 杨烨, 董鹏, 陆敏博(143)

雨水渗透设施对屋面径流污染控制效果 黄璁, 李金, 沈晓荣, 等(151)

城镇给排水工程设计案例专栏

RPiR+磁混凝工艺在污水处理厂提标改造中的应用 彭东升, 许洋, 李方源, 等(158)

多级 AO+MBR 工艺在污水处理厂高排放标准提标改造中的应用 姚亮, 张强, 李鹏(164)

城镇污水处理厂高排放标准处理工艺案例分析 付乐, 罗国豹(174)

城镇水系统全流程水质监测技术专栏

GF-AAS 与 ICP-MS 测定水中总铬含量的方法比对及其不确定度评定 赵静, 谭亮, 冀恬, 等(181)

小体积水样中鼠伤寒沙门菌氨基磁珠富集的 LAMP 可视化检测方法 石雪梅, 蒲荣春, 郑江梅子, 等(189)

WATER PURIFICATION TECHNOLOGY

CONTENTS

2023 No. 3 Vol. 42 Serial No. 259

SUMMIT FORUM

Challenge and Trend of UV Technology Application in Urban Water Supply and Drainage Treatment at Home SUN Wenjun, LÜ Dongming (01)

FRONTIER OF WATER PURIFICATION TECHNOLOGY AND HOTSPOT OVERVIEW

Research Progress of Peroxymonosulfate Catalyzed and Activated by Hydrothermal Biochar for POPs Removal in Water WANG Yue, BAO Yujie, QIU Yanling, et al. (07)

Research Progress of Polyamide Thin Film Composite Membranes Modified by Sulfonic Acid Groups CEN Qihang, LIU Yanling, XIA Shengji (18)

Research Progress on Operation of Carbon Neutral Technology in WWTP WANG Jingfan, YANG Qing, LIU Xiuhong, et al. (28)

Research Progress of Mechanism and Effect of Allelochemicals on Inhibition of Algal Overgrowth REN Yuanyuan, LIU Cheng (39)

Research Progress of Biological Nitrogen and Phosphorus Removal in Municipal Wastewater Treatment LIU Liya, LIU Dandan, MO Huarong, et al. (49)

GUARANTEE FOR WATER SOURCES AND DRINKING WATER

Analysis of Flow Field Characteristics for Chenhang Reservoir Based on the Water Age CHEN Sixu, CUI Jingyuan, HUANG Yili, et al. (60)

Background Value of Shallow Groundwater Environment of the Yellow River Alluvial Plain in the Southwest of Shandong Province XU Xiong, XIAO Peiping, SUN Yanting, et al. (67)

Application of Comprehensive Water Quality Index Method in Water Quality Assessment for Water Source Reservoir in Shanghai XIA Ying (75)

WASTEWATER TREATMENT AND REUSE

Performance and Mechanism of MWNTs/Bi₂WO₆-TiO₂ for Photocatalytic Degradation of Oxytetracycline ZHANG Wei, YU Long, SHU Jinkai (81)

Performance of Enhanced Nitrogen and Phosphorus Adsorption Removal by Modified Wetland Substrate Coated with ZnAl-LDHs DING Zijie, DI Song, TAO Zhengkai, et al. (88)

Analysis of Pollutant Removal Process and Microbial Community Structure in Tailwater Wetland System XIA Shaofeng, XUE Jun, GAO Wenqiao, et al. (97)

Application of Diatomite-Based Composite Powder Carrier in Municipal Wastewater Treatment ... YAN Jiaxing, GU Qun, DENG Yu, et al. (106)

INDUSTRIAL WATER TREATMENT

Engineering Application of Combined Processes of Air Floatation, UASB and Two-Stage AO in Casing Wastewater Treatment LI Mei, ZHI Yao, WANG Xiaofei, et al. (113)

Design and Application of Hydrolytic Acidification/Improved Fenton Technology in Printing and Dyeing WWTP ZHAO Hongbing, CHEN Liming, ZHAN Jian, et al. (120)

Advanced Treatment of Concentrated Brine and Zero Discharge Resource Recovery WANG Qiang, WEI Fengmi, LI Ya, et al. (127)

RESEARCH AND APPLICATION OF OTHER WATER SYSTEMS

Cause Analysis and Repair Scheme Selection of Drainage Pipeline Defects WANG Hailan, CHEN Wei, WANG Wanqiong (136)

Characteristics of Nitrogen and Phosphorus Absorption Kinetics by Six Species of Plants in Bioretention Ponds YANG Ye, DONG Peng, LU Minbo (143)

Effect of Stormwater Infiltration Equipments on Roof Runoff Pollution Control HUANG Cong, LI Jin, SHEN Xiaorong, et al. (151)

COLUMN OF DESIGN CASE OF WATER SUPPLY AND DRAINAGE ENGINEERING

Application of RPIR+Magnetic Coagulation Process in Upgrading and Reconstruction of WWTP PENG Dongsheng, XU Yang, LI Fangyuan, et al. (158)

Application of Multistage AO + MBR Process in the Upgrading and Reconstruction of Stricter Discharge Standard of WWTP YAO Liang, ZHANG Qiang, LI Peng (164)

Case Analysis of Stricter Discharge Standard Treatment Technology for Urban WWTP FU Le, LUO Guobao (174)

COLUMN OF WATER QUALITY MONITORING TECHNOLOGY FOR THE WHOLE PROCESS OF URBAN WATER SUPPLY

Comparison of Determination Methods between GF-AAS and ICP-MS for Total Chromium Content in Water and the Uncertainty Evaluation ZHAO Jing, TAN Liang, JI Tian, et al. (181)

Visualized LAMP Determination of *Salmonella typhimurium* in Small Volume Water Samples by Amine-Functionalized Magnetic Particle Concentration SHI Xuemei, PU Rongchun, ZHENG Jiangmeizi, et al. (189)